
Pracovná skupina: Prezídium COPA, 17. a 18. septembra
2020

Zhrnutie správy zo zasadnutia:
Spoločné prezídium COPA a COGECA
 
Výmena názorov s Wolfgangom Burtscherom (generálny riaditeľ DG AGRI)
 
Pandémia Covid-19: poskytla príležitosť ukázať verejnosti dôležitosť poľnohospodárskeho
a potravinárskeho sektora. Kríza sa však negatívne prejavila v niektorých sektoroch a trvá dodnes.
 
Legislatívny proces reformy SPP: SPP musí prispieť k dosiahnutiu klimatických cieľov, konkrétnym
nástrojom je tzv. zelená architektúra a jej základným prvkom budú ekoschémy.  Indikátory
dosahovania cieľov nazval Burtscher kľúčovými na odôvodnenie výdajov z verejných zdrojov.
Prostredníctvom nich bude Komisia sledovať, či členské štáty plnia svoje ekologicko-klimatické
ambície.
 
Pravidlá prechodného obdobia: Zmienil sa, že už aj komisár pre poľnohospodárstvo prejavil vôľu
viac než ročného prechodného obdobia. Dôležité je, aby bolo možné počas tohto obdobia použiť
nové finančné zdroje. 
 
Pohoda zvierat: Iniciatívy Komisie sa budú týkať transportu zvierat a podmienok chovu na farmách
a budú aj predmetom verejných konzultácií.
 
Stratégia pre lesníctvo: Komisia chce na konci roka zahájiť verejnú konzultáciu, stratégiu by chcela
predstaviť v 1. štvrťroku 2021.
 
Brexit: Zvažuje sa už aj variant tvrdého brexitu.

 
Diskusia:
Prezident Copa upozornil, že SPP musí aj naďalej slúžiť na zaistenie udržateľnej európskej
produkcie bezpečných potravín a na zachovanie konkurencieschopnosti európskych
poľnohospodárov. Potrebné je aj čo najrýchlejšie rozhodnutie o rozpočte.
 
HR zdôraznilo praktickú stránku implementácie novej SPP a DK reprezentant tiež vyjadril
pochopenie pre zložitosť legislatívneho procesu vzhľadom k rozdielom naprieč 27 členským štátom
EÚ.
 
NL reprezentant vyjadril obavy zo  zavedenia dovozných ciel v UK, najmä u ovocia a zeleniny, ktoré
sú exportované z EÚ v takom objeme, ktorý by EÚ nedokázala spotrebovať.
 
Reprezentant Komisie rozumie obavám z dovozu tretích krajín, kde producenti nemusia dodržiavať
striktné pravidlá. Preto Komisia pri rokovaní o bilaterálnych obchodných dohodách venuje
samostatnú kapitolu aj štandardom – EÚ nebude akceptovať produkty, ktoré nebudú spĺňať prísne
EÚ štandardy.
 
Prezident Cogeca upozornil na výskyt AMO v DE a negatívne dôsledky pre trh. Zasiahnuté sú aj LT,
LV, EE, RO a BE, problém sa môže rozšíriť  ďalej. Vyjadril obavy aj k označovaniu formou systému
NutriScore a pri stratégii pre lesníctvo dúfa v posilnenie európskych lesov. Nedostatočný pokrok
v stratégii pre lesníctvo kritizuje aj FI.



 
ES reprezentant sa sťažoval, že ako „odmenu“ za prácu počas pandémie vidia európski
poľnohospodári iba rozpočtové škrty a neobdržali ani euro podpory.
 
FR kritizuje nové pravidlá SPP, ktoré nie sú zjednodušením, ale naopak. IE reprezentant tiež
upozorňuje na náročnosť procesu reformy SPP, preto nechápe Komisiu, ktorá trvá na ročnom
prechodnom období.
 
BE zástupca nesúhlasil s tvrdením zástupcu Komisie, ktorý na kritiku ES uviedol, že EÚ platí
poľnohospodárov formou priamych platieb. Vyjadril nádej, že pri vykonávaní plánu obnovy bude
poľnohospodárstvo dotatočne zohľadnené. Aj čo sa týka AMO, mala by Komisia hľadať riešenie
(napr. princíp regionalizácie), inak hrozí kolaps trhu s bravčovým mäsom.
 
SE reprezentant upozornil na dosiahnutý pokrok poľnohospodárov napr. pri ochrane klímy,
bohužiaľ, Komisia má tendenciu sústreďovať sa na formy ďalších reštrikcií a zákazov než na
podporu príležitostí, ktoré poľnohospodárstvo predstavuje. Kritizoval, že poľnohospodárstvu sa
venujú aj iné riaditeľstvá okrem DG AGRI a kritizoval aj slabú aktivitu Komisára.
 
Zástupca Komisie odmietol kritiku, že DG AGRI neprejednáva problematiku samo. Takisto komisár
plne podporuje ambície týkajúce sa zabezpečenia dodávok bezpečných potravín. Strategické plány
SPP musia byť koncipované tak, aby zaistili určitú mieru ekologických ambícií a ak má byť
zaručený spravodlivý prístup a dosiahnutie stanovených cieľov, opatrenia je nutné plniť. Komisia
sleduje problematiku AMO a plne podporuje princíp regionalizácie.
 
Joachim Rukwied tiež podotkol, že poľnohospodári robia pokroky v mnohých oblastiach a mladá
generácia musí mať istotu budúcnosti na svojich farmách. Na záver vyjadril pripravenosť a vôľu
Copa a Cogeca naďalej s Komisiou spolupracovať.
 
Schválenie rozpočtu Copa a Cogeca na rok 2021
 
Návrh rozpočtu počíta s príspevkami organizácií vo výške 5 214 646 eur a s príspevkami
partnerských organizácií vo výške 56 367 eur. Celkové náklady sú navrhnuté na 5 988 767 eur,
rozdiel medzi príjmami a výdajmi je navrhnutý nulový.
 
Na rok 2021 sa navrhuje nasledovná štruktúra poplatkov pre jednotlivé kategórie:
 

 
100% FEES  

2020 (+3,77%)2021 (+0.0%)∆ % 2020/2021

CAT l 383,708 383,708 0.00%
The cancellation of the rebate (6,76%) to be
applied in 2 years (50% in 2020
 and 50%  2021) to those countries that
contributed to the Lang Serv. 
The 50% for 2021 (3,16%) won't be applied

CAT ll 198,124 191,854 -3.16%

CAT ll B 124,028 120,110 -3.16% If we don't apply the 2021 3,16% rebate to
"Big countries" then the 
same rebate on the membership fee per
category should apply to all
 the members. The combination of -3,16% on
the membership 
fees + 50% of the contribution to the
Language Service = -0,93% (+/-)

CAT lll 99,062 95,927 -3.16%

CAT lV 49,531 47,964 -3.16%

CAT V 12,383 11,991 -3.16%



      
 

  

     
LANG
SERV 2020 2021      

CAT l 100,316 100,316 471,484 [100.316€*3 (IT+PL+ES) + 85.268€*2
(FR+DE) ]

CAT ll 8,787 9,000 84,095 [9.000€*5 (CZ+DK+HU+NL+SW) +15.048€
(AT) + 24.047€ (BE)]

CAT ll B 2,747 5,500 5,500 GR

CAT lll 4,394 4,400 32,648 [4.400€*4 (FI+LIT+PT+SLK)+ 15.048€ (IR)]

CAT  lV 2,197 2,200 11,000 2.200€*5 (EE+CY+LV+SLV+HR)

CAT V 265 550 1,100 550€*2 (LUX+MT)
           

 
Konkrétna výška poplatkov pre CZ a SK na rok 2021:
 
FM(20)4424Copa-Cogeca-Geopa's BUDGET    2021   FMC

Copa-Cogeca's Secretariat BUDGET  BUDGET  
Estimated
Receipts
by
31/12/2020

Budget
diff BUDGET  Budget

diff.BUDGET Financial year 2021 2019 2020  2021

G Parts
FULL
MEMBERS'
SUBSCRIPTIONS

2.50% 3.77%  0.00% 2021/2020

II 16 CZECH REP FEES 196,162 198,124 198,124 0 191,854 -0.82%LANG 4,394 4,394 0 9,000

III 8 SLOVAKIA
FEES                       

    -   99,062 99,062 0 95,927
-0.92%

LANG 2,197 2,197 0 4,400

 
Poznámka k rozpočtu na rok 2021:

Návrh rozpočtu počíta s Rumunskom, ktoré sa pripojí ako riadny člen v kategórii I, zatiaľ poplatok●

neuhradilo;
UK príspevok bude záležať od formy partnerstva, návrh s ním nepočíta;●

V rokoch 2021 a 2022 sa predpokladá 5% navýšenie členských poplatkov za Geopa;●

Od roku 2021 budú všetky štáty v rámci jednej kategórie prispievať rovnakou výškou príspevkov.●

 
 Rozpočet bol schválený.
 
  
    Informácie o IT reforme v Copa a Cogeca

Proces spočíva v aktualizácii webu a úložiska dokumentov AgriInfo na ich efektívnejšie      
využívanie. Proces by mal byť dokončený do konca roka.
 



   Prezídium COPA
   Predsedal Joachim Rukwied.
Správa o činnosti je na portáli AgriInfo.
 
   Voľba predsedníctva Copa na obdobie 2020 – 2022
 
Sekretariát predstavil technickú procedúru hlasovania pomocou elektronickej platformy   DMT.
Hlasovanie bolo prísne tajné.
Voľba prezidenta:
 
Na pozíciu prezidenta Copa kandidovali: Christiane Lambertová (FR, FNSEA) a Wiktor
Szmulewicz (PL, KRIR).
 
Christiane Lambertová vo svojom prejave spomenula SPP,  rozpočet, brexit a iné problémy. Podľa
nej si treba počínať tak, aby si verejnosť uvedomila dôležitosť poľnohospodárstva. Je pripravená
lobbovať na všetkých úrovniach, k Zelenej dohode uviedla, že poľnohospodárstvo môže byť
produktívne, konkurencieschopné a udržateľné zároveň. EÚ musí produkciu chrániť a nie zaväzovať
poľnohospodárov k jej obmedzovaniu.
 
Wiktor Szmulewicz spomenul, že sám je poľnohospodárom a má skúsenosti s vykonávaním funkcie
viceprezidenta Copa. Podľa neho je dôležité zdôrazňovať rolu poľnohospodára, na ktorú médiá aj
verejnosť zabúdajú. Nutný je rozvoj všetkých podnikov vo všetkých štátoch bez ohľadu na ich veľkosť,
pritom treba rešpektovať ochranu životného prostredia a klímy. Na druhej strane nárast nákladov sa
musí poľnohospodárom kompenzovať a na trhu by mala byť zaručená spravodlivá situácia.
 
Výsledok hlasovania: celkový počet hlasov: 151,75. FR kandidátka: 110,75 hlasov, PL kandidát 38,
zdržali sa hlasovania: 3.
 
Voľba 6 viceprezidentov:
 
Kandidátmi boli:
 
Palle Borgström  (SE, LRF) – zopakoval výzvy, ktorým poľnohospodárstvo čelí. Podľa neho majú
poľnohospodári ťažiť zo silnej Európy a nie obrátene.
Tim Cullinan (IE, IFA) – spomenul brexit a potrebu kompenzácie poľnohospodárom. Je nutné
adaptovať novú SPP tak, aby predstavovala väčšie benefity a lepšie podmienky pre poľnohospodárov.
Pedro Gallardo (ES, ASAJA) – lídrami reformy SPP by mali byť poľnohospodári, lebo oni vedia, aké
modely skutočne na farmách fungujú. Je nutné podporiť generačnú výmenu a motivovať vstup do
sektoru.
Massimiliano Giansanti (IT, Confagricoltura) – európske poľnohospodárstvo musí mať možnosť
ďalšieho rastu a rozvoja.
Mladen Jakopović (HR, HPK) – hovoril o nutnosti vzájomnej spolupráce bez ohľadu na pôvod
a krajinu, vyjadril nesúhlas s agresívnymi cieľmi stratégií pre biodiverzitu a F2F a odmietol európsku
produkciu potravín iba pre bohatších spotrebiteľov. Podporil vytvorenie kratších dodávateľských
reťazcov a transparentné označovanie výrobkov.
Martin Pýcha  (CZ, ZSCR) – zdôraznil tlak mimovládnych ochranárskych organizácií na verejnosť aj
zákonodarcov. Ukazuje, že nestačí iba komunikácia a lobbing, ale treba byť jednotní a úzko
spolupracovať.
Roomet Sõrmus (EE, EPKK) – spotrebitelia sú naši najlepší priatelia, Copa je silný nástroj na
ochranu záujmov poľnohospodárov, musíme viac používať a rozvíjať nové technologické nástroje.
 



Výsledky hlasovania: celkovo prijatých -  153,25 hlasov, 3 sa zdržali.
 
Za viceprezidentov boli zvolení: Tim Cullinan (118,25 hlasov), Palle Borgström (101,75 hlasov),
Massimiliano Giansanti (95,5 hlasov), Pedro Gallardo (94,5 hlasov), Mladen Jakopović (80,5 hlasov)
a Roomet Sõrmus (63,5 hlasov).
 
Martin Pýcha zvolený nebol (49 hlasov).
 

Schválenie harmonogramu predsedníctiev Copa a Cogeca, prezídií a zasadnutí POCC/CCC
v roku 2021
 
Navrhované termíny predsedníctiev: 7. 1., 17. 2., 18. 3., 21. 4., 27. 5., 16. 6., 15. 7., 22. 9., 28. 10.,
1. 12. a navrhované termíny prezídií: 18. – 19. 2., 22. – 23. 4., 17. – 18. 6., 23. – 24. 9., 2. – 3. 12.
boli schválené.
 
Schválenie kandidatúr Copa a Cogeca do predsedníctiev CDG DG AGRI
 
Kandidátmi sú: Luigi Tozzi (IT) – CDG pre ekologické poľnohospodárstvo, François-Régis Huet (FR)
– člen platformy pre mäsové výrobky, Ángel Villafranca Lara (ES) – CDG pre víno, Rafael Sánchez
de Puerta Díaz (ES) – CDG pre záhradníctvo, olivy a liehoviny, Karsten Schmal (DE) – CDG pre
mlieko.

 
Prijatie návrhu Copa a Cogeca ohľadom dlhodobej vízie pre vidiecke oblasti
 
Návrh dokumentu bol schválený bez pripomienok.
 
Prijatie pozičného dokumentu Copa a Cogeca k stratégii EÚ pre rovnosť mužov a žien
 
Návrh pozície Copa a Cogeca je reakciou na stratégiu Komisie pre rovnosť žien a mužov v Európe
na obdobie 2020 – 2025 predstavenej v marci. Návrh dokumentu bol schválený.
 
Návrh príspevku Copa a Cogeca k hodnoteniu zemepisných označení a zaručených
tradičných špecialít 
 
Dokument je reakciou na iniciatívu Komisie na revíziu zemepisných označení v súlade so stratégiou
F2F. Podľa príspevku Copa a Cogeca musia byť označenia zachované v súčasnej podobe. Dokument
bol schválený.
 
Návrh pozičného dokumentu Copa a Cogeca k potravinovým podvodom
 
Mnohým podvodom by sa dalo predísť, keby boli spotrebitelia riadne informovaní, preto je podľa
Copa a Cogeca poskytovanie informácií spotrebiteľom kľúčové. Dokument bol schválený bez
námietok.
 
Prijatie návrhu odpovede Copa a Cogeca na prieskum JRC za účelom sledovania dopadu
pandémie na poľnohospodársko-potravinársky dodávateľský reťazec EÚ.
 
Cieľom prieskumu je zozbierať dáta a prispieť k zlepšeniu odolnosti poľnohospodársko-
potravinárskeho reťazca EÚ. Sekretariát zdôraznil schopnosť prvovýrobcov zaistiť dostatočné
množstvo dodávok bezpečných potravín i počas prijatých reštriktívnych opatrení a vyzval k účasti
na prieskume. Návrh odpovede bol prijatý bez námietok.



 
Návrh dokumentu Copa a Cogeca o kľúčových zásadách týkajúcich sa umelej inteligencie
v poľnohospodárstve
 
Sekretariát vypracoval dokument, ktorý bude slúžiť ako politický mandát pre budúce diskusie
s európskymi inštitúciami. Umelá inteligencia sa v poľnohospodárstve môže uplatniť v podobe
robotizácie výroby, monitoringu a tvorby prediktívnych analýz. Dokument bol schválený.
 
Informácie o budúcom zapojení organizácií z tretích krajín do Copa a Cogeca
 
Predsedníčka dočasnej pracovnej skupiny Ingrid Rydbergová (SE) informovala, že správy
o pokroku sú  k dispozícii na AgriInfo. Na septembrovom rokovaní sa zúčastnili zástupcovia
organizácií z NO, UK, CH a IS, ktoré majú záujem o tzv. privilegované partnerstvo s Copa
a Cogeca. Expertom týchto organizácií by bolo umožnené zúčastňovať sa niektorých pracovných
skupín a mali by prístup aj do niektorých sekcií portálu AgriInfo. Určité „citlivé“ témy by zdieľané
neboli. Sekretariát upozornil, že na užšie zapojenie týchto organizácií zmena stanov nie je
potrebná.
 
V diskusii UK a NO vyjadrili vôľu úzko s Copa spolupracovať.
 
Aktuálne informácie a diskusia o revidovanom návrhu Komisie o rozpočte EÚ
 

Sekretariát pripomenul dohodu  lídrov členských štátov k VFR a fondu obnovy   v celkovej výške
1 850 mld. eur. V skutočných cenách návrh VFR predstavuje pokles podpory SPP o 8,6 % pre I.
pilier a 11,4 % pre II. pilier. Sekretariát pritom dlhodobo apeluje na inštitúcie, že obnova po kríze 
a súčasne plnenie nových podmienok s menšími finančnými zdrojmi nie je možné. Ďalšou
požiadavkou je sprístupniť prostriedky fondu čo najskôr. Pre Copa a Cogeca je dôležité, aby sa
o rozpočte rozhodlo čo najskôr (v októbri), aby sa zabránilo narušeniu prechodného obdobia  SPP.
 
Aktualizované informácie a diskusia o legislatívnom procese SPP a prechodnom období
 
Okrem nedojednaného rozpočtu EÚ sú problémom aj rozdielne pozície členských štátov na mnoho
oblastí SPP: konvergenciu, dobrovoľnú podporu viazanú na výrobu, ekoschémy a možné výnimky
z podmienenosti. Jednotlivé politické frakcie Parlamentu pracujú na pozičných dokumentoch, EPP
napr. požaduje povinné zastropovanie s maximálnym odpočtom iba 50 % nákladov na
zamestnancov. Hlasovanie plenárneho zasadnutia je plánované na október, ale reálnejší bude
pravdepodobne november.
 
V diskusii prezidentka Copa súhlasila s názorom CZ, že z fondu obnovy musia čerpať aj
poľnohospodári, a to čo najskôr.
 
Informácie a výmena názorov na medzinárodný obchod
 
UK: Sekretariát informoval o návrhu zákona britskej vlády o vnútornom trhu, ktorý by mohol 
umožniť UK ignorovať časti záväznej brexitovej dohody. Aj posledné kolo rokovaní 10. 9. sa
skončilo bez väčšieho pokroku.
USA:  Sekretariát informoval o veľmi silnom lobbingu sektoru mlieka v USA proti dovozom z EÚ.
Dôležitým aspektom budú aj prezidentské voľby.
Kanada: Cyprus v auguste odmietol dohodu CETA, Komisia bude rokovať s cyperským
parlamentom.
Mercosur: Pre DE predsedníctvo nie je tento obchod prioritou a ani verejnosť dohodu nepodporuje.



Copa a Cogeca rozhodnutie vítajú.
 
Informácie a diskusia o situácii na trhu: AMO, označovanie živočíšnej výroby
 
AMO: Sekretariát potvrdil informácie o nákaze AMO v DE. Bohužiaľ, DE je dôležitým exportérom
bravčového mäsa (22 % celkového vývozu z EÚ) a Čína aj Južná Kórea už svoje trhy pre DE zavreli.
Čína momentálne smeruje svoj dopyt do Ruska. PL má podobný problém na trhu ako DE, dokonca
kvôli dlhoročnému výskytu AMO v PL už malí chovatelia ošípaných ani neexistujú.  Možným
riešením by bola regionalizácia. Komisia by mala pracovať aj na alternatívnych odbytiskách DE
produkcie, inak hrozí destabilizácia EÚ trhu.
 
Prezidentka Copa vyjadrila podporu DE aj PL.
 
Označenie živočíšnej výroby: Copa a Cogeca žiadajú, aby boli spotrebiteľovi poskytované správne
a nezavádzajúce informácie (napr. neoznačovať vegánske a vegetariánske výrobky ako steak alebo
burger). Sekretariát europoslancom zaslal otvorený list, organizáciám rozošle informácie.
 

 


